
DOF NORDJYLLAND

Referat:

1. DOF Nordjyllands organisation 

a. Formand
Gitte Informerede om planlægningen af Naturmødet.
Der har været møde hos Gitte. Med var Torsten, Henny, DOF Nordvest Martin, Mette og Anna, Gitte, 
Poul Anker og Jens Peter
Kommer telt på 3x6 meter. 
Gitte orienterede om teltets indretning.

Snak om, hvorvidt vi må uddele infomateriale og blade, samt opfordre til indsamling til DOF.
Ikke kaffevagt.

pris på tryk  ca 570 kr plus moms i A1 og ca 75 0 kr. plus moms i A0 hos Aars Avis

Find ud af deadline for aflevering til tryk, hvis vi vælger Aars Avis. Beslutter efter påske

Anton har videoer af natravne, som vi må bruge. Måske kan vi sætte videoen på vores hjemmeside og 
lave link dertil.

b. Kasserer Henny

Vi holder os så rigeligt inde for budgettet. Generalforsamlingen var billig i år, 412,25 kr.

Hvad gør afdelingerne omkring fugleture og foredrag. Betaling for andre end medlemmer.

Der er efterspørgsel fra flere om at få lov til at deltage.

Anton vi havde arrangement. Vi kontrollerede ikke medlemskort, men sagde at vi håbede det.

Forslag om at lave tilmeldinger, og fortælle at det er et DOF arrangement. 

Torsten spørger i strukturudvalget om der er nogle der tager penge for fugleture for ikke medlemmer.

Hvis det sker så hvordan?

Dato/tid 10. april kl. 19.00

Sted Golfhuset, Borgmester Jørgensens vej 11, 9000 Aalborg

Deltagere Bestyrelse + Suppl.

Forplejning John

Tilmeld/afbud alle mødt

Bilag Vagtplan til Naturmødet og Skagen Fuglefestival, Organisationsplan og Oversigt 
af Tillidsposter



Indsamling af viden om fugle Svend Erik

Projekt under vejs Fugle i Ny natur. DOF samarbejder med Københavns Uni. Forskellige tællemetoder 

mm.  Kort over Hammer Bakker med område. Bilag udsendt op til bestyrelsesmødet. Der skal mange 

folk til. Møde i Kolding om projektet. Svend Erik laver kort beskrivelse til næste nyhedsbrev.

Svend Erik laver tekst til ekstra nyhedsbrev, hvor vi fortæller om projektet. Svend laver en beskrivelse af, hvor 

dygtig man skal være for at deltage.

c. Naturpolitisk udvalg Gunnar

Naturpolitisk udvalg holdt møde den 8.4.25 hos Anton. Thorkild Kjeldsen fra DN deltog i 

mødet, som primært handlede om den grønne trepart. Bestyrelsen vil modtage referat 

herfra fra Liselone.

 Naturpolitisk Udvalg har udarbejdet en række indspil til kommunerne vedrørende udtagning af 
landbrugsarealer til natur. Indtil videre har vi udarbejdet indspil til Brønderslev Kommune, Aalborg 
Kommune, Jammerbugt Kommune, Vesthimmerlands Kommune. Indspillene skal deles på DN-
platformen "Podio" og sendes til kommuner og repræsentanter i Den Grønne Trepart.

 Gunnar har udarbejdet et indlæg om den Grønne Trepart til nyhedsbrevet.
 Gunnar har udarbejdet en model for præsentation af naturpolitisk indhold til den ny hjemmeside. 

Færdigbearbejdes sammen med Torsten.
 Bjarne Golles har accepteret at blive DOFs repræsentant i Kystvandrådet for Mariagerfjord.
 Sven Erik, Liselone og Gunnar planlægger en tur til Brønderslev og Jammerbugt Kommune med 

besigtigelse af de væsentligste områder, som vi ønsker inddraget til natur.
 Anton og Gunnar skriver til Naturstyrelsen med henblik på adgangsbegrænsning til Ringfennerne i 

yngletiden.
 Vilsted Sø fugletårnet er blevet forsynet med redekasse til Hvinand og Gunnar har foreslået 

opsætning af nyt fugletårn nær søens udløb.
 Vi mangler en mødeplan for Naturpolitisk Udvalg!

Udvalgets fremtidige arbejde med den Grønne Trepart må nok fokusere på store signaturprojekter (Novo-
støttede projekter) i samarbejde med DN:
1.Gårdbo Sø - Skagen - Råbjerg Mose.
2. Vildmose - Rold Skov - Villestrup Ådal (kræver afklaring ift. arbejdet for en Naturnationalpark). 
3. De Himmerlandske Heder. 
Der afholdes en DN-konference med Anders Horsten om Rold Skov Naturnationalpark den 14. maj på 
Skillingbro Naturskole.
Sekundært - hvis vi har kræfter til det - vil vi udarbejde flere indspil til de manglende kommuner i 
Mariagerfjord, Rebild, Hjørring, Frederikshavn og Læsø.



Anton var til møde i Aalborg. De forklarer at det er kommunerne der afgør hvilke områder der skal 

med. På landsplan skal tallene nås. Det er stadig frivilligt, derfor lægges en tredjedel til. Der er lavet 

et system der overbooker.

Gunnar: Vi må ind på de niveauer vi kan, og vi har gode kontakter. Gunnar sender til Aalborg 

Kommune og til Jammerbugt Kommune. 

d. Ørneklubben Lasse

Aftalt ture til Skagen Fuglefestival – rovfugletur og tur til Kabeltromlen.

Og vi har vores stand kl. 11 til 13

Tur 27. april i Øster Ådal Aalborg

Måske tur 20. maj ringmærkning af natugle i Nørager

e. Fugleoplevelser i naturen og events Gitte 
Skal dette punkt bevares? 
Ja, til Skagen Fuglefestival mm.

f. Formidling og kommunikation Torsten

Det går stille og roligt med med hjemmesiden lige nu. Der kommer lidt nyheder på.

formands mail – gitte bruger gmail. Torsten : Find ud hvordan vi kan gøre det.

Torsten lægger Naturmødet ind på hjemmesiden – evt gør klar til Nyhedsmail

Nyhedsmail Lærke

Er der andre der har noget til nyhedsmail. Svend Erik kommer med noget.

Formand sender noget om naturen lige nu.

Gunnar kommer med noget omkring grøn trepart

Afvendt mail fra Lærke

2. Mødested i Frugtlunden på Knivholt. Vil vi stå på ansøgningen til et udemødested til Realdania?
Gitte

Gitte har talt med lokale DOF-folk, de kan ikke se en ide med det.
Man har steder nok at mødes.
Vi siger nej tak til at blive nævnt.

3. Brug af nyt logo Lærke
Lærke har sendt dokument rundt med retningslinjer. Det lægges på fildeling

4. Organisationsplan Gitte + alle – Se bilag

5. Eventuelt Alle



Husk at bruge jeres kørselsbilag

"Både Svend Erik, Anton og Liselone har som kommunerepræsentanter fået en henvendelse fra en 

studerende, der vil undersøge, hvordan "forskellige typer af interessegrupper (både frivillige foreninger, 

brancheorganisationer, borgerinitiativer osv.) navigerer i mødet med kommunernes politiske og 

administrative strukturer.”"

DOF og DOF’s kommunerepræsentanter har modtaget en høring over bekendtgørelse om anvendelse af vinddrevne 

køretøjer. I DOF Nordjylland drejer det sig om strande ved Blokhus og Løkken.


